
Rada Miejska Śmigla 
Radni-Sesja 

Protokół nr 66 

LXVI Posiedzenie w dniu 11 sierpnia 2023.  

Obrady rozpoczęto 11 sierpnia 2023 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 14:03 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. Informacja stanowi załącznik nr. 1 do protokołu. 

Obecni: 

1. Arleta Adamczak 

2. Włodzimierz Drótkowski 

3. Sławomir Grzelczyk 

4. Anna Jaworska 

5. Gabriela Kasperska 

6. Wiesław Kasperski 

7. Rafał Klem 

8. Krzysztof Łączny 

9. Piotr Majer 

10. Mirosław Józef Pawlak 

11. Michał Skrzypczak 

12. Alfred Splisteser 

13. Danuta Strzelczyk 

14. Sławomir Jan Szudra 

15. Beata Żyto 

 

 

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski otworzył posiedzenie. Powitał zebranych. 

Poinformował, że sesja jest nagrywana i transmitowana zgodnie z wymogiem ustawowym.          

W sesji uczestniczyło 12 radnych – Rada jest władna w podejmowaniu uchwał. 

 

Głosowano w sprawie: 
Sprawdzenie obecności.  

 

Wyniki głosowania 
OBECNY: 12,  

NIEOBECNY: 3 

 

Wyniki imienne: 

OBECNY (12) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Michał Skrzypczak, Alfred 

Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNY (3) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak, Beata Żyto 

 

 



2. Przedstawienie porządku sesji. 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek sesji został przesłany do radnych                       

w stosownym terminie z związku z powyższym nie ma obowiązku odczytania. Uwag do 

porządku sesji nie było. 

Przewodniczący poinformował, że przed Sesją Rady Miejskiej Śmigla, odbyło się posiedzenie 

Zespołu do oceny kandydatów na ławników. W związku z tym zaproponował wprowadzenie 

do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego 

Policji informacji o kandydatach na ławników do XIII Wydziału Cywilnego Sądu Okręgowego 

w Poznaniu z siedzibą w Lesznie 

 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wprowadzenia do porządku obrad sesji uchwały w sprawie zasięgnięcia od komendanta 

wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników do XIII Wydziału Cywilnego 

Sądu Okręgowego w Poznaniu z siedzibą w Lesznie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Michał Skrzypczak, Alfred 

Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (3) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak, Beata Żyto 

 

3. Przyjęcie protokołu z LXV sesji Rady. 
Przewodniczący poinformował, że zapoznał się z treścią protokołu, który wiernie 

odzwierciedla przebieg sesji i jest do wglądu w Biurze Rady. 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z LXV sesji Rady..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Michał Skrzypczak, Alfred 

Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (3) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak, Beata Żyto 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między sesjami 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski odczytał informację z działalności w okresie między 

sesjami. Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Pytań nie było. 

 

 



5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla. 

Zastępca Burmistrza Marcin Jurga poinformował, że jedna uchwała jest zrealizowana,  

pozostałe w trakcie realizacji. Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami. 
Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

7. Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli. 

Brak 

 

8. Sprawozdania z prac Komisji Rady Miejskiej Śmigla za II kwartał 2023 r.: 
1. Rewizyjnej – przewodnicząca Komisji Anna Jaworska odczytała sprawozdanie z prac 

Komisji Rewizyjnej za II kwartał 2023 r. Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

2. Skarg, Wniosków i Petycji – przewodniczący Komisji Michał Skrzypczak odczytał 

sprawozdanie z prac Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za II kwartał 2023 r. Informacja 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

3. Finansowo – Gospodarczej - przewodnicząca Komisji Arleta Adamczak odczytała 

sprawozdanie z prac Komisji Finansowo-Gospodarczej za II kwartał 2023 r. Informacja stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu. 

 

4. Spraw Społecznych - przewodnicząca Komisji Danuta Strzelczyk odczytała sprawozdanie z 

prac Komisji Spraw Społecznych za II kwartał 2023 r. Informacja stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu. 

 

5. Planowania i Rozwoju - - przewodniczący Komisji Sławomir Grzelczyk odczytał 

sprawozdanie z prac Komisji Planowania i Rozwoju za II kwartał 2023 r. Informacja stanowi 

załącznik nr 9 do protokołu. 

 

6. Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska - - przewodniczący Komisji Alfred Splisteser 

odczytał sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej za II kwartał 2023 r. Informacja stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu. 

 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

1. zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2023  

Projekt Uchwały przedstawiła skarbnik Śmigla Ewa Mituła. Poinformowała, że w rozdziale 

„pozostała działalność” zostało skorygowane o kwotę ok. 2 500 000 zł zadanie związane ze 

sprzedażą węgla przez Gminę Śmigiel, zarówno po dochodach, jak i wydatkach, ponieważ 

wstępny plan założony w styczniu br. był na 7 000 000 zł, a wyszło ostatecznie 4 500 000 zł. 

Także w tym rozdziale „Krajowe Pasażerskie Przewozy Krajowe” nastąpiła korekcja o kwotę 

150 000 zł, zarówno po dochodach, jak i wydatkach, z powodu otrzymanej od Województwa 

Wielkopolskiego dotacji celowej na prace remontowe na Śmigielskiej Koleji  Wąskotorowej. 

W rozdziale „różne rozliczenia finansowe” propozycja zwiększenia planu finansowego, 

związanego z dochodami, jakie Gmina uzyskuje z tytułu lokowanie wolnych środków na 

lokatach oraz korekcja kwoty o 59.581,00 zł, ponieważ Gmina uzyskała środki z Funduszu 

Pomocy na finansowanie dodatkowych zadań oświatowych.  

„Ochrona zabytków” w tym miejscu wycofano dotację na remont wiatraka w kwocie 25.000,00 

zł, ponieważ Gmina nie jest w stanie dochować narzuconego terminy przez Konserwatora 



Zabytków, w związku z brakiem zainteresowania ze strony wykonawców. Pani Skarbnik 

dodała, iż wniosek na remont wiatraka zostanie złożony do programu Polski Ład – Ochrona 

Zabytków oraz do Województwa Wielkopolskiego. 

W czerwcu br. zakończono program „Pływanie – moje nowe hobby”, w związku z tym 

nastąpiło zmniejszenie po stronie dochodów, jak i wydatków o kwotę 2.016,20 zł. 

Oszacowane zostały nowe składki na ten rok w Związku Wielkopolski Transport Regionalny, 

które Gmina musi zapłacić do końca 2023 roku w kwocie 10.364,00 zł, dotyczy to zadań 

zarówno majątkowych, jak i bieżących. 

„Drogi publiczne gminne” - zostało utworzone nowe zadanie majątkowe w ramach Funduszu 

Sołeckiego ( budowa chodnika w Poladowie: 15.000,00 zł) oraz na realizację projektów 

drogowych ( przebudowa drogi gminnej w Spławiu wraz z infrastrukturą towarzyszącą: 

1.679,00 zł). 

Skarbnik Ewa Mituła poinformowała, że można także zauważyć drobne przesunięcia między 

zadaniami z zakresu geodezji i kartografii, a gospodarką gruntami i nieruchomościami o kwotę 

3.000,00 zł. 

Zwiększone zostaną także wynagrodzenia w Urzędzie w związku z nabytymi wnioskami od 

pracowników z prośbą o zaliczenie okresu pracy w indywidualnym gospodarstwie rolnym do 

pracowniczego stażu pracy. 

W zakresie zakupu usług pozostałych na Ochotniczej Straży Pożarnej, zostały zwiększone 

wydatki o kwotę 20.000,00 zł. 

W dziale Oświata i Wychowanie realizowane są zmiany złożone we wnioskach przez 

Dyrektorów jednostek oświatowych. 

Rozstrzygnięty został przetarg na dowożenie dzieci do szkół, w związku z tym zabezpieczona 

zostaje dodatkowo kwota 170.000,00 zł z powodu wyższych ofert niż wcześniejsze 

przewidywania. 

Tworzone zostaje nowe zadanie majątkowe w Szkole w Starym Bojanowie na zadanie pt. 

likwidacja barier architektonicznych, na które Gmina uzyskała dofinansowanie ze środków 

PFRON w kwocie 22.816,50zł. Tym samym realizowana jest obowiązkowa Ustawa                                 

o dostępności. 

W rozdziale „Rehabilitacja zawodowa i społeczna osób niepełnosprawnych” - wprowadzone 

zostały zmiany o kwotę 1.800,00 zł, z powodu wzrostu kosztu o 200 zł rocznie na jednego 

uczestnika Warsztatów Terapii Zajęciowej. Uczestników jest 9, co daje kwotę 1.800,00 zł. 

Wprowadzone zostały także zwroty do Wojewody Wielkopolskiego w kwocie 7.000,00 zł                   

w związku z otrzymanymi zwrotami od mieszkańców z tytułu świadczeń wychowawczych. 

Można także zauważyć szereg przesunięć w zakresie Funduszu Sołeckiego. 

W przychodach w rozdziale „wolne środki” wprowadzone zostały zmiany o kwotę 170.000,00 

zł, która jest związana z dowożeniem dzieci do szkół. 

Skarbnik Śmigla poinformowała, iż Burmistrz Śmigla Małgorzata Adamczak 10.08.2023 r. 

złożyła autopoprawki do przedstawionego budżetu, które obejmują zmianę nazwy zadania 

majątkowego w „drogach publicznych gminnych”, a mianowicie z: „Modernizacja nawierzchni 

jezdni na ulicy Kościuszki w Śmiglu” na „Modernizacja drogi ulica Kościuszki w Śmiglu” bez 

zmian w kwocie. 

 

Przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej Arleta Adamczak poinformowała, iż na 

posiedzeniu komisji, projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany bez wprowadzonej 

autopoprawki. 

 

 

 

 



 

Głosowano wniosek w sprawie: 

pozytywnego zaopiniowania autopoprawek do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale  

budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2023.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Michał Skrzypczak, Alfred 

Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (3) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak, Beata Żyto 

 

 

Głosowano w sprawie: 
zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2023,.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Michał Skrzypczak, Alfred 

Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (3) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak, Beata Żyto 

 

2. Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2023-2035 

Projekt Uchwały przedstawiła Skarbnik Śmigla Ewa Mituła, która poinformowała, że zmiany 

w WPF wynikają zarówno z Uchwały budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2023, jak i z dwóch 

Zarządzeń Burmistrza Śmigla, zmieniających budżet. Zarządzenia wydane zostały 10.07.2023 

r. oraz 28.07.2023 r. Są to zmiany w dochodach, wydatkach, a także przychodach, w związku 

ze zmianą w dziale „wolne środki” oraz  zmianą w przedsięwzięciach, związanych z 

dowożeniem dzieci do szkół, a także zmiana wpłaty na wkład własny na zakup przez Związek 

Powiatowo-Gminny w kwocie 4.700,00 zł. Kolejną zmiana opiewa się o kwotę ponad 1.600,00 

zł na przebudowę drogi gminnej w Spławiu.  

 

Przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej Arleta Adamczak poinformowała, iż na 

posiedzeniu komisji, projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

 

Głosowano w sprawie: 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2023-2035. 

 

 



Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Michał Skrzypczak, Alfred 

Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (3) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak, Beata Żyto 

 

 

3. zmiany Uchwały nr LVI/444/2022 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 29 grudnia 2022 roku w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kościańskiego 

Projekt Uchwały przedstawiła Zastępca Skarbnika Śmigla Justyna Walczak, która 

poinformowała, że 29.12.2022 r. Rada Miejska Śmigla podjęła Uchwałę w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Powiatu Kościańskiego w kwocie 27.702,00 zł na dofinansowanie 

działalności Warsztatów Terapii Zajęciowej w Kościanie w 2023 r. W związku ze zmianą 

wysokości kwoty pochodzącej z PFRON na dofinansowanie kosztów rocznego pobytu 

uczestnika w Warsztatach o 200 zł, Gmina proponuje, aby zmienić uchwałę w zakresie 

podniesienia pomocy finansowej o kwotę 1.800,00 zł, ponieważ w Warsztatach uczestniczy 9 

osób z Gminy Śmigiel. 

 

Przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej Arleta Adamczak poinformowała, iż na 

posiedzeniu komisji, projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Śmigla Włodzimierz Drótkowski zapytał, czy roczny 

koszt na jednego uczestnika Warsztatów Terapii Zajęciowej został na tym samym poziomie, 

ale w związku z obniżeniem środków z PFRON Gmina musi więcej zapłacić.  

Zastępca Skarbnika Justyna Walczak odpowiedziała, że roczny koszt na jednego uczestnika 

wzrósł o 200 zł.  

Radny Włodzimierz Drótkowski zapytał, jaki jest całkowity roczny koszt na jednego 

uczestnika. 

Zastępca Skarbnika odpowiedziała, że jest to kwota w wysokości 3.278,00 zł. 

Radny Włodzimierz Drótkowski ponowił swoje pierwsze pytanie. 

Skarbnik Śmigla Ewa Mituła wyjaśniła, że to się oszacowuje w związku z inflacją na bazie 

rozmaitych wskaźników. Rośnie całkowity koszt, który dzieli się na część PFRON i część 

Gminy. 

 

Głosowano w sprawie: 
zmiany Uchwały nr LVI/444/2022 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 29 grudnia 2022 roku w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kościańskiego,.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

 

 

 

 



Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Michał Skrzypczak, Alfred 

Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (3) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak, Beata Żyto 

 

4. wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej położonej w Śmiglu 

Projekt Uchwały przedstawił pracownik Urzędu Rafał Szumacher, który poinformował, że 

projekt ten dotyczy działki nr. 1355/4 o powierzchni 431 m2, położonej w Śmiglu w rejonie 

ulicy Dudycza. Jest objęta miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego,  w którym 

przeznaczona jest pod drogę. Wcześniejsze odcinki dróg, Gmina przejęła od Powiatu 

Kościańskiego, w związku z tym jest to kontynuacja tej drogi. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania i Rozwoju Sławomir Grzelczyk poinformował, iż na 

posiedzeniu komisji, projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

 

Przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej Arleta Adamczak poinformowała, iż na 

posiedzeniu komisji, projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Włodzimierz Drótkowski zapytał po jakiej cenie gruntu nastąpi 

wycena działki, jeśli w rejestrze gruntów są to grunty rolne klasy 3 B, a w planie miejscowego 

zagospodarowania przestrzennego, przeznaczenie jest pod drogę.  

Pracownik Urzędu Rafał Szumacher odpowiedział, że wyceny dokona rzeczoznawca 

majątkowy i wyceni tak jak pod przejęcie dróg, ponieważ w planie miejscowego 

zagospodarowanie przestrzennego, przeznaczenie jest pod drogę. 

 

 

Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej położonej w Śmiglu,.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Michał Skrzypczak, Alfred 

Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (3) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak, Beata Żyto 

 

 

5. zmiany uchwały XXIII/222/2020 z dnia 24 września 2020 r. w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Śmigiel, 

udostępnionych dla operatorów oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków 

Projekt Uchwały przedstawiła pracownica Urzędu Michalina Lewandowska, która 

poinformowała, że z uwagi na potrzeby mieszkańców Gminy Śmigiel, zaproponowano 



wyznaczenie nowego przystanku autobusowego w Nietążkowie przy skrzyżowaniu ulicy 

Leśnej z ulicą Topolową, na potrzeby dowozu dzieci do szkoły. Zaktualizowano również dane 

w załączniku nr. 1oraz nr. 2 do niniejszej Uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Danuta Strzelczyk poinformowała, iż na 

posiedzeniu komisji, projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania Sławomir Grzelczyk poinformował, iż na posiedzeniu 

komisji, projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Włodzimierz Drótkowski prosił o złożenie wniosku formalnego      

w sprawie zmian kierunków jazdy autobusów przy przystankach w punkcie 50 na Śmigiel-

Leszno, 51 na Śmigiel-Leszno oraz 98 na Śmigiel-Poladowo. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
wniosku złożonego przez Radnego Włodzimierza Drótkowskiego.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Michał Skrzypczak, Alfred 

Splisteser, Sławomir Jan Szudra 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Danuta Strzelczyk 

NIEOBECNI (3) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak, Beata Żyto 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały XXIII/222/2020 z dnia 24 września 2020 r. w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Śmigiel, 

udostępnionych dla operatorów oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków ze 

zmianami 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Michał Skrzypczak, Alfred 

Splisteser, Sławomir Jan Szudra 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Danuta Strzelczyk 

NIEOBECNI (3) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak, Beata Żyto 

 



Wiceprzewodniczący Rady Włodzimierz Drótkowski zapytał, czy dworzec Śmigielskiej 

Kolejki Wąskotorowej nie powinien być wpisany w wykazie przystanków autobusowych. 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski powiedział, że rozumie to tak, iż są tu określane 

przystanki transportu zbiorowego, natomiast z przystanku Kolejki Wąskotorowej nie jest taki 

transport organizowany, więc nie może on widnieć w wykazie przystanków. 

 

Pracownica Urzędu Michalina Lewandowska potwierdziła wypowiedź Przewodniczącego 

Rady Miejskiej Śmigla. 

 

6. Śmigielskiego Budżetu Obywatelskiego 

Projekt Uchwały przedstawił Wiceburmistrz Śmigla Marcin Jurga, który powiedział, że w 

zasadzie zmieniła się tylko kwota, która wynosi 200.000,00 zł i będą to 4 zadania po 

50.000,00 zł. Projekt może zgłosić każdy mieszkaniec z poparciem 15 osób. Harmonogram 

będzie dostępny po opublikowaniu Uchwały przez Wojewodę w Dzienniku Urzędowym. 

Dyżury będą odbywać się w Urzędzie Miejskim Śmigla od poniedziałku do piątku w 

godzinach 7:00-18:00. 

Wiceburmistrz Śmigla zgłosił dwa błędy pisarskie, a mianowicie w punkcie 1 ustęp 1 

powinien być rok 2024, a jest 2021 oraz paragraf 3, punkt 16 powinien być umieszczony od 

nowej linii. 

 

Przewodnicząca Komisji Społecznych Danuta Strzelczyk poinformowała, iż na posiedzeniu 

komisji, projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

 

 

Głosowano w sprawie: 
Śmigielskiego Budżetu Obywatelskiego 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Michał Skrzypczak, Alfred 

Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (3) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak, Beata Żyto 

 

7. ustalenia zasad konsultacji społecznych w sprawie Budżetu Obywatelskiego na rok 2024 

Wiceburmistrz Śmigla Marcin Jurga poinformował, że mechanizm budżetu obywatelskiego jest 

oparty na procedurze konsultacji społecznych Budżetu Obywatelskiego jest, w związku z czym 

jest to wypadkowa Uchwały Śmigielskiego Budżetu Obywatelskiego. Rada Miejska Śmigla      

w 2006 roku określiła tryb przeprowadzania konsultacji społecznych w paragrafie                            

2 w Zarządzeniu jest wyjaśnione  w jaki sposób konsultacje będą przeprowadzane. 

Wiceburmistrz Śmigla poprosił o wprowadzenie zmiany w paragrafie 5 „ Uchwała wchodzi             

w życie  z dniem podjęcia” na „Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia 

w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego”, ponieważ nadzór Wojewody rok 

temu zakwestionował taką zmianę. 

 



Głosowano wniosek w sprawie: 
zmiany zapisu w paragrafie 5.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Michał Skrzypczak, Alfred 

Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (3) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak, Beata Żyto 

 

 

Głosowano w sprawie: 
ustalenia zasad konsultacji społecznych w sprawie Budżetu Obywatelskiego na rok 2024 ze 

zmianami.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Michał Skrzypczak, Alfred 

Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (3) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak, Beata Żyto 

 

8. Zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników 

do XIII Wydziału Cywilnego Sądu Okręgowego w Poznaniu z siedziba w Lesznie 

Przewodniczący Rady Miejskiej Śmigla poinformował, że dokumenty kandydata na ławnika 

zostały sprawdzone ni spełniają wymóg formalny. Aby podjąć Uchwałę o wytypowaniu 

ławnika, musi być zasięgnięta opinia Komendanta Wojewódzkiego Policji, w związku  z tym 

podjęcie Uchwały jest zasadne. 

 

Radna Anna Jaworska zgłosiła błąd pisarski w przedostatnim zdaniu uzasadnienia                                 

z „W związku z powyższym podjęcie niniejszej Uchwały” na „W związku z powyższym 

podjęcie niniejszej Uchwały jest zasadne”. 

 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
uzupełnienia uzasadnienia.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

 



 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Michał Skrzypczak, Alfred 

Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (3) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak, Beata Żyto 

 

Głosowano w sprawie: 
zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników 

do XIII Wydziału Cywilnego Sądu Okręgowego w Poznaniu z siedzibą w Lesznie..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Michał Skrzypczak, Alfred 

Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (3) 

Rafał Klem, Mirosław Józef Pawlak, Beata Żyto 

 

10. Złożenie interpelacji i zapytań radnych. 
Brak 

 

11. Informacja o udzielonych odpowiedziach na interpelacje i zapytania radnych. 
Brak 

 

12. Wolne wnioski i informacje. 

Radny Michał Skrzypczak zapytał, czy została wyjaśniona sprawa uciążliwości zakładu  firmy 

Werner-Kenkel, która była zgłoszona przez mieszkańca i czy inwestor w dalszym ciągu 

podtrzymuje chęć wybudowania zakładu. 

 

Wiceburmistrz Marcin Jurga poinformował, że procedura związana z rozwojem firmy           

Werner-Kenkel jest w toku. Został złożony raport środowiskowy, który wysłano do uzgodnień                     

i aktualnie trwa czas oczekiwania na dokumenty. 

 

Radny Michał Skrzypczak zapytał, czy to prawda, ze mają nastąpić poważne zmiany                            

w Ośrodku Zdrowia w Śmiglu. 

 

Wiceburmistrz Śmigla odpowiedział, że takie wiadomości po Śmiglu faktycznie krążą, 

aczkolwiek nie ma oficjalnej informacji. Zaznaczył, że Gmina nie ma kompetencji, aby 

organizować służbę zdrowia, a ośrodek jest placówka prywatną, która ma kontrakt z NFZ. 

Zapewnił, że będą robić wszystko co w kompetencjach Gminy, aby ochrona zdrowia dla 

mieszkańców była zapewniona, ale to nie Gmina decyduje, jacy lekarze przyjmują w ośrodku 

zdrowia i jak to funkcjonuje. 

 



Radny Sławomir Grzelczyk zapytał na jak długo zostały wstrzymane prace przez Konserwatora 

Zabytków przy ulicy Farnej, dotyczące wymiany azbestu i czy w związku z tym Gmina ponosi 

jakieś dodatkowe koszty. 

 

Wiceburmistrz Marcin Jurga potwierdził wstrzymanie prac, ale nie ma informacji na jak długo. 

Odnośnie dodatkowych kosztów, Gmina nie posiada takiej informacji.  

Szczegółową odpowiedź udzieli na kolejnej Sesji. 

Poinformował także, że Prezes Zakładu Komunalnego usprawiedliwiał swoją nieobecność na 

Sesji. 

 

Wiceburmistrz w imieniu Burmistrza Śmigla, Przewodniczącego Rady Miejskiej Śmigla, 

Centrum Kultury  w Śmiglu, a także sołectw wsi: Brońsko, Karśnice, Księginki, Nowy Białcz 

i Stary Białcz zaprosił na Gminne Święto Kłosa i Chleba w Karśnicach. 

 

 

13. Zakończenie sesji. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zakończył posiedzenie. 

 

 

 

 

 

                   Przewodniczący 

       Rady Miejskiej Śmigla 

/-/ Wiesław Kasperski 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


